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Oath-Taking

Oath-Taking لفالح

Prohibition against Taking Oath By Allah Glory Be to Him

بحانَهه‏ِ سلفِ بِالالح نع النَّه

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) : لا تَحلفوا باله‏ِ صادِقين ولا كاذِبين ؛ فإنّه عزوجل يقول : «ولا تَجعلوا اله‏َ عرضة1ً
.«لأيمانم

1– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Do not take oath by Allah whether you are truthful or lying, for verily He
says “Do not make Allah an obstacle, through your oaths.”[al-Kafi, v. 7, p. 434, no. 1]

Warning against False Oaths

التَّحذير من الحلفِ الاذِبِ

2ةاذِبللأيمانِ ال ضن تَعرم تمحر لا اُنيل : وجله‏ُ عزال ـ ثواب الأعمال :قال.

2– It is narrated in Thawab al-A’amal that Allah says, ‘I do not allow one who takes false oaths to obtain
My mercy.’[Thawab al-A’amal, p. 261, no. 2]

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : إياكم واليمين الفاجِرةَ ؛ فإنَّها تَدَعُ الدِّيار بلاقع من أهلها3

3– The Prophet (S) said, ‘Beware of taking immoral oaths for verily they leave the houses empty of their

https://www.al-islam.org
https://www.al-islam.org/
https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom
https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/oath-taking


tenants.’[Thawab al-A’amal, p. 270, no. 3]

4وجله‏َ عززَ الفقَد بار كاذِب أ نّه علمو يوه ميني عل لفن حم : (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام .

4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Whoever takes an oath knowing that he is lying, has surely waged war
with Allah.’[Thawab al-A’amal, p. 269, no. 1]

5الفَقْر بقالع ةُ تُورِثاذِبال برالص مينالي : (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام .

5– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Lying under oath subsequently brings about poverty.’[Bihar al-Anwar, v.
104, p. 209, no. 19]

How to Commit a Tyrant to Oath

مةُ تَحليفِ الظّاليفيك

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : أحلفوا الظّالم إذا أردتُم يمينَه بأنّه بريء من حولِ اله‏ِ وقُوته ، فإنَّه إذا حلف بها كاذِبا6
ه‏َ تعالدَ الحقد و ؛ لأ نّه لعاجو لَم يه إ ه‏ِ الّذي لا إلهبال لفقوبةَ ، وإذا حالع وجِلع.

6– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Commit a tyrant to oath whenever you want his oath in a way that it is
devoid of [the mention of] the power and strength of Allah, for verily if he falsely takes oath by it, his
chastisement will be hastened, and if he takes oath by Allah whom there is no god but He, it will not be
hastened because he has professed the unity of Allah, the all-High.’[Nahjul Balaghah, Saying 253]

Source URL: https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/oath-taking#comment-0


	Oath-Taking
	Prohibition against Taking Oath By Allah Glory Be to Him
	Warning against False Oaths
	How to Commit a Tyrant to Oath


